

Jean-Pierre Wallot

Vancouver 1983
Volume 18, Number 1, 1983

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/030896ar>
DOI: <https://doi.org/10.7202/030896ar>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

The Canadian Historical Association/La Société historique du Canada

ISSN

0068-8878 (print)
1712-9109 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

(1983). Jean-Pierre Wallot. *Historical Papers / Communications historiques*,
18(1). <https://doi.org/10.7202/030896ar>

All rights reserved © The Canadian Historical Association/La Société historique
du Canada, 1986

This document is protected by copyright law. Use of the services of Érudit
(including reproduction) is subject to its terms and conditions, which can be
viewed online.

<https://apropos.erudit.org/en/users/policy-on-use/>

JEAN-PIERRE WALLOT



Jean-Pierre Wallot est professeur titulaire au Département d'histoire et vice-recteur aux études de l'Université de Montréal. Il a enseigné aussi à l'Université de Toronto et à l'Université Concordia, en plus d'avoir travaillé comme historien au Musée de l'Homme et d'avoir donné des cours comme professeur invité dans diverses institutions, dont l'École des Hautes Études en Sciences Sociales de Paris. Il a publié ou édité, seul ou en collaboration, sept ouvrages, dont *Patronage et pouvoir dans le Bas-Canada* (avec G. Paquet) et *Un Québec qui bougeait. Trame socio-politique du Québec au tournant du XIX^e siècle*, ainsi que plus de 60 articles savants dans diverses revues canadiennes et internationales. Membre de la Société royale du Canada et de l'Académie canadienne-française, il a mérité la médaille Marie Tremaine en 1973 et la médaille Tyrrell (de la Société royale) en 1982.

Jean-Pierre Wallot is Professor of History and Vice-Rector of Studies at the University of Montréal. He has taught at the University of Toronto and Concordia University, has served as historian for the Museum of Man, and has held visiting appointments at numerous institutions, including the École des Hautes Études en Sciences Sociales in Paris. He has written or edited, alone or with others, seven major studies, including *Patronage et pouvoir dans le Bas-Canada* (with Gilles Paquet) and *Un Québec qui bougeait. Trame socio-politique du Québec au tournant du XIX^e siècle*. He has also authored more than sixty articles for both Canadian and foreign journals. He is a member of the Royal Society of Canada and the Académie canadienne-française, and has been honoured with the médaille Marie Tremaine in 1973 and the Tyrrell Medal of the Royal Society of Canada in 1982.